

برنامج دعم أjour النشر مفتوح المصدر

التعريف بالبرنامج

هو أحد برامج عمادة البحث العلمي في جامعة شقراء الهادف الى تحفيز أعضاء هيئة التدريس على النشر في المجالات المتميزة ضمن شبكة المعرفة (Web of Science)، على أن تدرج تحت استراتيجية وأولويات خطة البحوث المدعومة من قبل عمادة البحث العلمي. وعليه يمكن تعويض الباحثين عن مصاريف أjour النشر وفقا لمجموعة من الضوابط والشروط لما في ذلك من أهمية وتأثير على تصنيف الجامعة محلياً وعالمياً.

أهداف البرنامج

1. المساهمة في تحقيق أحد أهداف رؤية المملكة العربية السعودية ٢٠٣٠ فيما يتعلق برفع تصنيف الجامعات السعودية ضمن أفضل ٢٠٠ جامعة في التصنيف العالمي.
2. تعزيز ثقافة البحث العلمي في الجامعة ودعم ورعاية الأبحاث المتميزة وزيادة إنتاجها.
3. تحفيز أعضاء هيئة التدريس في الجامعة على إنتاج الأبحاث المبتكرة والمتميزة علمياً والنشر في المجالات العلمية ذات معامل تأثير مرتفع High Impact Factor.
4. المساهمة في زيادة معدل الاستشهاد للجامعة وأعضاء هيئة التدريس.

شروط التقديم

1. ضرورة ارتباط الأبحاث المقدمة ببرامج رؤية المملكة 2030، وأولويات جامعة شقراء البحثية.
2. يتم الدعم حتى انتهاء إجمالي مخصصات ميزانية البرنامج لدى عمادة البحث العلمي.
3. يجب أن يكون البحث منشوراً أو قد حصل على الموافقة النهائية للنشر (Accepted for Publication) في إحدى المجلات المصنفة في شبكة المعرفة Web of Science والتي تدرج تحت تصنيف Q1 إلى Q4 وفق التالي:
 - a. أن تكون الورقة العلمية مفتوحة المصدر (Open Access).
 - b. أن تكون الموافقة أو النشر في المدة الزمنية المعلن عنها.
4. أن يكون الانتماء الأول لجامعة شقراء، وأن يتم الإشارة لاسم الجامعة على البحث بالشكل الصحيح (Shaqra University).
5. ألا يكون البحث من ضمن البحوث المدعومة من قبل عمادة البحث العلمي.
6. الالتزام بمعايير وأخلاقيات البحث العلمي.
7. يشترط أن يقوم الباحث بالإشارة بالشكر إلى عمادة البحث العلمي بجامعة شقراء وفق بالصيغة التالية:

(The author would like to thank the Deanship of Scientific Research at Shaqra University for supporting this work).
8. أن تكون الأبحاث غير مستلّة من رسائل علمية وعلى هيئة ورقة أصيلة (Original Article) أو مراجعة علمية (Reviews/ Systematic reviews/ Meta-Analysis/ Meta-Synthesis).
9. يقتصر التعويض على المصروفات الأساسية للنشر حتى مبلغ 5,000 ريال دون غيرها من المصروفات الإضافية؛ كمصروفات التحرير والتدقيق اللغوي وما تقدّمه بعض المجلات من خدمات إضافية كالحصول على نسخة ورقية من الورقة العلمية.
10. أن يظهر اسم الباحث المتقدّم على البحث كباحث رئيس (Main Author) أو باحث مراسل (Corresponding Author).
11. أن يكون للمتقدّم حساب فعال ينتمي فيه لجامعة شقراء على ما يلي:

○ الباحث العلمي Google Scholar

○ ResearchGate

○ ORCID

إجراءات التقديم

1. تعبئة نموذج الطلب المخصص للبرنامج والإقرار الخاص.
2. اكمال الطلب إلكترونياً واتباع الخطوات اللازمة في صفحة الويب المخصصة للبرنامج في موقع عمادة البحث العلمي ورفع المتطلبات التالية:
 - a. رفع نموذج الطلب المخصص للبرنامج والإقرار الخاص.
 - b. رفع نسخة إلكترونية من البحث المنشور أو المقبول للنشر بصيغة PDF.
 - c. رفع السيرة الذاتية لصاحب الطلب.
 - d. رفع تقرير حالة المجلة من شبكة العلوم. JCR report from Web Of Science.
 - e. إرفاق نسخة من الفواتير وإيصالات الدفع للمجلة الناشرة.
3. لن ينظر في أي طلب غير مستوفي النماذج والشروط المعلن عنها.

*بعد التسليم، سوف يتم مراجعة جميع النماذج عن طريق عمادة البحث العلمي والتواصل مع الباحثين في حالة استحقاق الدعم.

Open Access Supporting Program

About the program

It is one of the programs of the Deanship of Scientific Research (DSR) at Shaqra University, which aims to motivate faculty members to publish in distinguished journals within the Web of Science, provided that they fall under the strategy and priorities of the research plan supported by the DSR. Accordingly, researchers can be compensated for the expenses of publishing fees according to a set of terms and conditions, given the importance and impact of published work on the university's classification locally and internationally.

Program Objectives

1. Contributes to achieving one of the Kingdom of Saudi Arabia 2030 Vision goals by raising the rank of Saudi universities among the top 200 universities in the global ranking.
2. Increases the scientific output and scientific publications by improving the research environment.
3. Motivates supports, and sponsors faculty members at the university to produce innovative and scientifically distinguished research in high impact factor journals.
4. To increase both university and faculty members citations rate.

Program Terms and Conditions

1. The submitted research should be linked to the Kingdom's Vision 2030, and Shaqra University's research priorities.
2. The financial support is available until the total budget allocated for the program at the Deanship of Scientific Research is utilized.
3. The research has obtained final approval for publication (Accepted for Publication) in one of the journals classified in the Web of Science and falls under the classification of Q1 to Q4, and should meet the following criteria:
 - a. Open access.
 - b. The approval or publication date should be within the announced time period.
4. Shaqra University must be the primary affiliation of the researcher and correctly spelled in the research paper.
5. The research should not be previously supported by the Deanship of Scientific Research.
6. The researcher must comply with the standards and ethics of scientific research.
7. The researcher is required to state the following statement in the acknowledgement section (The author would like to thank the Deanship of Scientific Research at Shaqra University for supporting this work).

8. The compensation is limited to the basic expenses of publication fees up to the amount of 5,000 Riyals, without other additional expenses such as editing, proofreading or obtaining a hard copy of the paper or its issue.
9. The research must not be taken from the researcher's thesis or dissertation and must be in the form of an original article or a systematic review (Reviews/ Meta-analysis/ Meta-synthesis).
10. The researcher's name must appear on the research as the main author or the corresponding author.
11. The author must have an active account affiliated with Shaqra University in the following:
 - o Google scholar
 - o ResearchGate
 - o ORCID

Application procedures

1. Complete the program application and declaration.
2. Complete the online application form in the program page in the Deanship of Scientific Research (DSR) website, and attach the following:
 - a. Upload the program application + Declaration.
 - b. Upload the published research in PDF format.
 - c. Upload the researcher CV.
 - d. Upload the JCR report from Web Of Science.
 - e. Upload the publication fees bills and payment receipts.
3. Any incomplete submission files will not be reviewed or accepted.

* After submission, the DSR will review all applications and contact the eligible researchers.